



AXBOROT XATI

O‘zbekiston Respublikasi Prezidentining 2021-yil 9-fevraldagi “O‘zbekiston Respublikasida ichki va ziyorat turizmini yanada rivojlantirish chora-tadbirlari to‘g‘risida” 6165- sonli Farmonida hamda 2023-yil 26-apreldagi “Respublikaning turizm salohiyatini jadal rivojlantirish hamda mahalliy va xorijiy turistlar sonini yanada oshirishga doir qo‘shimcha chora-tadbirlar to‘g‘risida”gi 135-son qarorida belgilangan oliy ta‘lim muassasalari uchun belgilan bir qator vazifalar ijrosini ta‘minlash maqsadida Toshkent davlat sharqshunoslik universiteti tomonidan **2023-yil 20-dekabr kuni “Raqamlashtirish sharoitida xorij mamlakatlarida turizmning rivojlanish muammolari va istiqbollari”** mavzusida xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyani o‘tkazish rejalashtirilgan.

Anjumanda ilmiy maqolalar to‘plamini chop etish ko‘zda tutilgan. Shu munosabat bilan **2023 -yil 25-noyabrgacha** bo‘lgan muddatda ilmiy maqola va tezislarni o‘zbek, rus yoki ingliz tillarida anjuman tahririyatiga elektron ko‘rinishda yuborishingizni so‘raymiz.

Konferensiyaning asosiy mavzulari (seksiyalar):

- **Raqamlashtirish sharoitida xalqaro turizm rivojlanishining ijtimoiy-iqtisodiy asoslari;**
- **Ichki turizmning rivojlanishida raqamli texnologiyalardan foydalanishning xorij tajribasi;**
- **Xorij mamlakatlarida raqamlashtirish sharoitida turizm rivojlanishining asosiy yo‘nalishlari va o‘ziga xos xususiyatlari ;**
- **Yangi O‘zbekistonda turizmning rivojlanishida axborot-kommunikatsiya texnologiyalaridan foydalanish imkoniyatlari.**

Koferensiya hay‘ati tomonidan yuqoridagi mavzularga mos va talab darajasida rasmiylashtirilgan maqolalar ko‘rib chiqiladi. Taqrizdan o‘tgan ilmiy maqolalar quyidagi imkoniyatlarga ega bo‘ladi:

- DOI raqamini olish imkoniyati yaratiladi;
- Google Scholar tizimida indekslanadi;
- Mazmun jihatidan yuqori saviyaga ega bo‘lgan va talab asosida rasmiylashtirilgan ilmiy maqolalar impakt-faktorga ega xalqaro ilmiy bazalarda iqtiboslanadigan jurnalda nashr etiladi. Ilmiy maqolani nashr etish uchun to‘lov miqdori 150 ming so‘mni tashkil etadi.

Yuborilgan maqolalarning barchasi **“Anti plagiat”** tizimida tekshiriladi.

Taqdim etiladigan maqolalarni rasmiylashtirishga qo'yilgan talablar

Maqola xalqaro andozalar talabi doirasidagi quyidagi aniq bandlarga ega bo'lishi lozim:

- Maqola mavzusi (Title)

Maqola mavzusi imkon qadar qisqa va lo'nda ko'rinishda shakllantirilgan bo'lib, maqolaning tadqiqot yo'nalishini aniq ifoda etishi lozim. U o'zbek, rus hamda ingliz tillarida taqdim etilishi kerak.

- Maqola muallifi to'g'risida ma'lumot (Author information)

Ushbu qismda muallifning ismi-sharifi (otasining ismi bilan), ish joyi va lavozimi, ilmiy darajasi va unvoni, elektron pochta manzili va muloqot telefonlari kiritiladi.

- Maqola annotatsiyasi (Abstract)

Maqolalarning qisqacha annotatsiyasi 8-10 qatordan oshmagan holda o'zbek, rus va ingliz tillarida beriladi. Unda tadqiqot muammosi, uning dolzarbligi, tadqiqot muammosini ochib berish uchun qo'llanilgan metodologiya, tadqiqot natijalari, maqolaning to'la mazmunidan kelib chiqqan holda muallifning ilmiy va amaliy hissasining qisqacha bayoni yoritiladi.

- Tayanch iboralar (Key words)

Tayanch so'zlar maqola mazmuni va maqsadini eng qisqa mazmunda ochib beruvchi kalit so'zlar hisoblanadi. Scholar.google.com yoki google.com qidiruv tizimida maqola oson va eng birinchi sahifalarda topilishi uchun tayanch so'zlarning har biri asosiy matn tarkibida o'rtacha 6-8 marta takrorlanishi tavsiya etiladi.

- Kirish (Introduction)

Kirish qismida asosan tadqiqot muammosi, uning maqsad va vazifalari yoritiladi. Mazkur qism tadqiqot mavzusining tanlanish asosi, uning dolzarbligi va ilmiy ahamiyatini tushuntirib beradi (ushbu qismda Prezident asarlari va ma'ruzalariga albatta murojaat qilinishi lozim).

- Mavzuga oid adabiyotlarning tahlili (Literature review)

Mavzuga oid adabiyotlar tahlili tadqiq etilayotgan muammo yuzasidan muallifning bilim va tasavvurlarga ega ekanini namoyon etuvchi qism hisoblanadi. Adabiyotlar tahlili mavjud intellektual hudud doirasini baholash va shu asosda ma'lum xarita yaratishni anglatadi.

Adabiyotlarning tanqidiy tahlilidagi urinishlar mazkur mavzu doirasidagi bilimlarni kuchaytiradi va tadqiqot savollarini yanada oydinlashtirishga yordam beradi. O'z mazmuniga ko'ra har qanday tadqiqot ayni shu sohada yaratilgan avvalgi bilimlar negiziga quriladi. Adabiyotlar bo'yicha tahlil asosan sohadagi eng yangi jurnal maqolalari va boshqa turdagi ma'lumot manbalari asosida amalga oshadi (mavzuga oid maqolalarni kalit so'zlar yordamida www.scholar.google.com qidiruv tizimidan topish mumkin).

- Tadqiqot metodologiyasi (Research Methodology)

Tadqiqot metodologiyasi tadqiqotning eng muhim qismlaridan biri bo'lib, u o'tkazilayotgan tadqiqotning umumiy xaritasi, tadqiqot yo'li va manzilga (natijaga) olib boruvchi xaritaviy chizgilari hisoblanadi. Tadqiqot metodologiyasi tadqiqot falsafasi va yo'nalishini (deduksion yoki induksion) belgilash, tadqiqot dizayni, ya'ni tadqiqot muammosining yechimiga olib boruvchi bosh rejasini tuzish, tadqiqot uchun zarur axborotni olish yo'llari va tadqiqot etikasini belgilash, tadqiqot obyektining tanlovi (sampling), birlamchi yoki ikkilamchi ma'lumot manbalaridan foydalanish to'g'risidagi qarorlar, tadqiqot strategiyasini (kuzatish, eksperiment, keys-stadi, savolnoma, etnografik, arxiv tadqiqot va h.k.) aniqlash bo'yicha ratsional qaror qabul qilish asosida qo'yilgan

muammoning aniq yechimiga olib chiquvchi yo'lni belgilashni anglatadi. Metodologiya qismining mukammalligi tadqiqot uchun belgilangan yo'ning ishonchliligi (reliability) va aniqliligini (validity) asoslash orqali namoyon bo'ladi.

- Tahlil va natijalar (Analysis and results)

Tadqiqotning tahlil qismi tadqiqot metodologiyasida avvaldan belgilab olingan tahlil usullari (matematik modellar va boshqalar) orqali yig'ilgan ma'lumotlarning tahlilini amalga oshiradi. Bunda faqatgina tahlil usulining natijalari ifoda etiladi; topilgan natijalar bo'yicha muhokama maqolaning keyingi qismining vazifasi hisoblanadi.

- Xulosa va takliflar (Conclusion/Recommendations)

Tadqiqotning maqsad, vazifalarining anglashilganligi hamda tadqiqot savollarining o'z javobini topganligi, tadqiqotning asosiy natijalariga va tadqiqotning umumiy jarayoniga umumiy xulosalar, shu bilan birga, takliflar va ayni tadqiqotdan kelib chiqqan holda kelajak tadqiqot ishi yo'nalishlari maqola xulosa va takliflari qismining asosini tashkil etishi lozim.

- Foydalanilgan adabiyotlar ro'yxati (References)

Ushbu qismda tadqiqotda foydalanilgan barcha adabiyotlarning ro'yxati [1], [2] yoki [3] ketma-ketligida qo'yiladi:

- mualliflar ismi-sharifi, kitob nomi, nashr manzili nashriyot nomi, yili, betlari;
- mualliflar ismi-sharifi, maqola nomi, jurnal nomi, nashri, yili, soni, betlari

3. Maqola matni "Times New Roman" shriftida, 14 kegelda bo'lib, qatorlar oraliqlari masofasi 1 intervalda bo'lishi lozim. Maqola matni sahifasining barcha (o'ng, chap, yuqori va quyi) tomonidan 2 santimetrdan iborat masofa qoldiriladi. Maqolaning maksimal hajmi 10 betdan oshmasligi, minimal hajmi esa 6 betdan kam bo'lmasligi hamda foydalanilgan adabiyotlar soni kamida 10-15 manbadan iborat bo'lishi lozim.

Ro'yxatdan o'tish va konferentsiya dasturi bo'yicha mehrivoxidova@gmail.com elektron manziliga murojaat qilishingiz mumkin.

Maqolalar @Mehri_Xasanovna manzili yoki +998 93 568 38 33 hamda 998 93 661 72 46 telegram raqami orqali qabul qilinadi.



ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

В целях обеспечения выполнения ряда задач, поставленных перед высшими учебными заведениями, определенных в Указе Президента Республики Узбекистан от 9 февраля 2021 года № 6165 «О мерах по дальнейшему развитию внутреннего и паломнического туризма в Республике Узбекистан» и в Постановлении № 135 «О дополнительных мерах по ускоренному развитию туристского потенциала республики, а также дальнейшему увеличению количества местных и иностранных туристов» от 26 апреля 2023 Ташкентским государственным университетом Востоковедения **20 декабря 2023 года** планируется проведение международной научно-практической конференции на тему **«Проблемы и перспективы развития туризма в зарубежных странах в условиях цифровизации»**.

На конференции планируется издать сборник научных статей. В связи с этим просим Вас направить научные статьи и тезисы на узбекском, русском и английском языках в редакцию конференции в электронном виде до 25 ноября 2023 года.

На конференции планируется издать сборник научных статей. В связи с этим просим Вас направить научные статьи и тезисы на узбекском, русском или английском языках в редакцию конференции в электронном виде до **25 ноября 2023 года**.

Основные темы конференции (секции):

- Социально-экономические основы развития международного туризма в условиях цифровизации;**
- Зарубежный опыт использования цифровых технологий в развитии внутреннего туризма;**
- Основные направления и особенности развития туризма в условиях цифровизации в зарубежных странах;**
- Возможности использования информационно-коммуникационных технологий в развитии туризма в новом Узбекистане.**

Статьи, подготовленные по вышеуказанным темам и в соответствии с требованиями, будут рассмотрены комитетом конференции. Научные статьи, прошедшие рецензирование, будут иметь следующие параметры:

- будет создана возможность получения номера DOI;
- индексируется в системе Google Scholar;
- научные статьи публикуются в журнале, который цитируется в международных научных базах данных с импакт-фактором. Размер оплаты за публикацию научной статьи составляет 150 000 сум.

Все присланные статьи проверяются в системе «Антиплагиат».

Требования к оформлению статей

В статье должны быть предусмотрены следующие отдельные положения в рамках требований международных стандартов:

- Название статьи (Название)

Тема статьи должна быть максимально кратким и понятным и должна четко указывать направление статьи. Он должен быть представлен на узбекском, русском и английском языках.

- Информация об авторе (Информация об авторе)

Этот раздел включает фамилию автора (со своим полным именем), место работы и должность, ученую степень и звание, адрес электронной почты и номер контактного телефона.

- Аннотация статьи (Аннотация)

Краткая аннотация статей дается не менее чем на 8-10 приложениях на узбекском, русском и английском языках. Он содержит краткое описание научного и практического вклада автора в исследовательскую проблему, ее актуальность, методологию, используемую для уточнения исследовательской проблемы, результатов исследования и полного содержания статьи.

- Ключевые слова

Фразы ключевых слов - это ключевые слова, которые можно суммировать в кратчайшем смысле содержания и цели статьи. В поисковой системе поиска поисковой системы или поисковой системы google.com рекомендуется, чтобы база слов повторялась в основном тексте каждые 6-8 раз, чтобы найти статью на первой странице.

- Введение (введение)

В вводный раздел основное внимание уделяется исследовательской проблеме, ее целям и задачам. В этом разделе объясняются основы темы исследования, его актуальность и ее научное значение (в этом разделе должны быть указаны работы и лекции Президента).

- Анализ тематической литературы (Обзор литературы)

Анализ литературы по этому вопросу является частью знаний автора и понимания проблемы. Литературный анализ - это оценка существующих интеллектуальных границ и на этой основе создание карты. Попытки критического анализа литературы усиливают знания по этому вопросу и помогают прояснить исследовательские вопросы. Любое исследование их содержания основано на предыдущих знаниях в этой области. Обзор литературы в основном основан на последних статьях журнала и других источниках информации (с учетом ключевых слов, которые вы можете найти на www.scholar.google.com).

- Методология исследования

Методология исследования является одной из наиболее важных частей исследования, которая представляет собой карту обследования, карту исследования и карту местоположения (результаты). Направление философии исследований и методологии исследования (дедукция или индукции), исследование дизайна, исследований, приведших к решению проблемы основных способов получить информацию, необходимую для планирования, исследований и исследований по этике, исследование и отбор (выборки), объект первичных и вторичных источников информации решение принять решение о рациональном принятии решений для определения стратегии исследования (наблюдение, эксперимент, ключевой вопрос,

вопросник, этнографические, архивные исследования и т. д.), ясный путь, который привел к решению. Превосходство методологии подтверждается надежностью и точностью пути исследования.

- Анализ и результаты

В разделе анализа исследований анализируются данные, собранные с помощью заранее определенных методов анализа (математические модели и т. Д.) в методологии исследования. Выражаются только результаты анализа; Обсуждение результатов является следующей частью статьи.

- Заключение и рекомендации

Резюме целей исследования, целей и результатов исследований, общих результатов исследований и общего процесса исследований, а также предложений и исследований должны быть сосредоточены на будущих результатах исследований в рамках выводов и рекомендаций статьи.

- Ссылки (ссылки)

В этом разделе список всех публикаций, используемых в исследовании, упорядочен последовательно [1], [2] или [3]:

- имя автора, название книги, название издателя, год публикации;
- Имя авторов, название статьи, название журнала, издание, год, номер, страница

Текст статьи должен быть набран шрифтом «Times New Roman», 14 кегеля, расстояние между строками должно составлять 1 интервал. Со всех сторон (справа, слева, сверху и снизу) от текста статьи оставляют расстояние в 2 сантиметра. Максимальный объем статьи не должен превышать 10 страниц, а минимальный - не менее 6 страниц, а количество использованной литературы должно быть не менее 10-15 источников.

Для регистрации и программы конференции вы можете связаться с mehrivoxidova@gmail.com

Статьи принимаются по адресу @Mehri_Khasanovna или по номерам телеграмм +998 93 568 38 33 и +998 93 661 72 46.



INFORMATION LETTER

Tashkent State University of Oriental Studies on **December 20, 2023** in order to ensure the implementation of a number of tasks assigned to higher educational institutions, defined in the Decree of the President of the Republic of Uzbekistan dated February 9, 2021 No. 6165 “On measures for the further development of domestic and pilgrimage tourism in the Republic of Uzbekistan” and in Resolution No. 135 “On additional measures to accelerate the development of the tourism potential of the republic, as well as to further increase the number of local and foreign tourists” dated April 26, 2023, it is planned to hold an international scientific and practical conference on the topic **“Problems and prospects for the development of tourism in foreign countries in the context of digitalization”**

It is planned to publish a collection of scientific articles at the conference. In this regard, we ask you to send scientific articles and theses in Uzbek, Russian or English to the editors of the conference in electronic form by November 25, 2023.

The main topics of the conference (sections):

- Socio-economic foundations of international tourism development in conditions of digitization;**
- Foreign experience of using digital technologies in the development of domestic tourism;**
- The main directions and specific features of tourism development in the conditions of digitization in foreign countries;**
- Possibilities of using information and communication technologies in the development of tourism in new Uzbekistan.**

Articles prepared according to the above topics and in accordance with the requirements will be considered by the conference committee. Scientific articles that have passed the review will have the following options:

- the possibility of obtaining a DOI number;
- indexing in the Google Scholar system;
- scientific articles will be published in a journal that is cited in international scientific databases with an impact factor. The amount of payment for publishing a scientific article is **150,000 soums**.

All submitted articles are checked in the "Anti-plagiarism" system.

Requirements for formalization of articles

The article must have the following specific clauses within the framework of the requirements of international standards:

- Title of the article (Title)

The topic of the article should be as brief and clear as possible and should clearly indicate the direction of the article. It should be presented in Uzbek, English and English.

- Author Information (Author Information)

This section includes the author's last name (with your full name), place of work and position, academic degree and title, email address and contact phone number.

- Article annotation (Abstract)

A brief annotation of articles is given in at least 8-10 languages in Uzbek, Russian and English. It contains a brief description of the scientific and practical contribution of the author to the research problem, its relevance, the methodology used to clarify the research problem, the research results and the full content of the article.

- Keywords

Keyword phrases are keywords that can be summarized in the shortest possible sense of the content and purpose of the article. In the search engine of a search engine or google.com search engine it is recommended that the base of words be repeated in the main text every 6-8 times to find an article on the first page.

- Introduction (introduction)

The introductory section focuses on the research problem, its goals and objectives. This section explains the basics of the research topic, its relevance and its scientific significance (this section should include the works and lectures of the President).

- Analysis of thematic literature (Literature review)

An analysis of the literature on this issue is part of the author's knowledge and understanding of the problem. Literary analysis is an assessment of existing intellectual boundaries and on this basis the creation of a map. Attempts at a critical analysis of the literature strengthen knowledge on this issue and help clarify research questions. Any study of their content is based on previous knowledge in this area. The literature review is mainly based on the latest journal articles and other sources of information (including keywords that you can find on www.scholar.google.com).

- Research Methodology

The research methodology is one of the most important parts of the study, which is a survey map, a survey map and a location map (results). The direction of the research philosophy and research methodology, design research, research, leading to solving the problem of the main ways to obtain information necessary for planning, research and research on ethics, research and selection (sample), the object of primary and secondary information sources decision make a decision on rational decision-making for defining a research strategy (observation, experiment, key question, questionnaire, ethnographic, archival research, etc.), clear th path that led to the decision. The superiority of the methodology is confirmed by the reliability and accuracy of the research path.

- Analysis and results

In the research analysis section, the data collected using pre-determined analysis methods (mathematical models, etc.) are analyzed in the research methodology. Only the results of the analysis are expressed; Discussion of the results is the next part of the article.

- Conclusion and recommendations

A summary of research objectives, objectives and research results, general research results and the overall research process, as well as proposals and research should focus on

future research results in the framework of the conclusions and recommendations of the article.

- Links (links)

In this section, the list of all publications used in the study is ordered sequentially [1], [2] or [3]:

- author's name, book title, publisher name, year of publication;
- Authors name, article title, journal title, edition, year, number, page

The text of the article should be in "Times New Roman" font, 14 kegel, and the distance between the lines should be 1 interval. A distance of 2 centimeters is left from all sides (right, left, top and bottom) of the text of the article. The maximum length of the article should not exceed 10 pages, and the minimum length should not be less than 6 pages, and the number of used literature should be at least 10-15 sources.

For registration and conference program you can contact mehrivoxidova@gmail.com

Articles are accepted at @Mehri_Khasanovna or by telegram numbers +998 93 568 38 33 and +998 93 661 72 46.